
 

 
 

Aan de heer Frank Vandenbroucke, vicepremier en 
minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid 

Aan de heer Thierry Warmoes, voorzitter van de 
Kamercommissie Gezondheid en Gelijke kansen 

 

Brussel, 19 maart 2021 

 

Geachte heer minister, 

Geachte heer voorzitter, 

 

De Kamercommissie Gezondheid en Gelijke Kansen heeft op woensdag 17 maart 2021 een hoorzitting 
georganiseerd over het onderwerp ‘Patiënten zonder geld naar de huisarts laten gaan’.  De commissie 
boog zich over wetsvoorstellen van PVDA, PS en sp.a met als gemeenschappelijke insteek de 
afschaffing van het remgeld bij de huisarts en de veralgemening van de derdebetalersregeling voor 
huisartsen (maar ook voor artsen-specialisten, tandartsen en kinesitherapeuten).  

BVAS ziet geen enkele reden om het remgeld bij de huisarts af te schaffen. De drempel om naar de 
huisarts te gaan ligt nu al bijzonder laag. Rechthebbenden met een voorkeurregeling die een globaal 
medisch dossier hebben bij hun huisarts betalen vandaag 1 euro remgeld. Als ze geen globaal medisch 
dossier hebben is dat 1,5 euro.   

Paradoxaal genoeg zal de afschaffing van het remgeld vooral de hogere inkomens ten goede komen. 
Uit een evaluatie van de gratis tandzorg voor jongeren tot 18 jaar, die in 2009 werd ingevoerd, is 
gebleken dat jongeren uit de lagere inkomensgroepen minder van de maatregel hebben genoten dan 
hun leeftijdsgenoten uit de groepen met een hoger inkomen. Met andere woorden: de voorstellen van 
PVDA, PS en sp.a zijn een cadeau voor de beter gegoeden. 

De meerkost voor de afschaffing van het remgeld bij huisartsen wordt geraamd op 140 miljoen euro 
(PS) tot 190 miljoen euro (Planbureau). Op het moment dat een grondige hervorming van de 
financiering van de gezondheidszorg in de steigers staat, onder meer ook bedoeld om de zorg 
toegankelijker te maken, is het niet zinvol om dergelijke voorafnames te doen uit het budget voor de 
globale hervormingsoperatie.  

We stellen vast dat BVAS, als grootste artsensyndicaat, niet eens uitgenodigd werd om deel te nemen 
aan de hoorzitting in de voormelde Kamercommissie, terwijl kleinere artsenverenigingen als GBO en 
Domus Medica wel spreekrecht kregen.  



 

 
 

We betreuren deze gang van zaken en dringen aan in de toekomst wel bij dergelijke debatten 
betrokken te worden.  

 

Met de meeste hoogachting, 

 

Dr. Philippe Devos, 
Voorzitter BVAS 
 


